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Doorvoer militaire goederen  -  Controle

De dalende trend in het aantal doorvoervergunningen en de doorvoer van militaire 
goederen naar Saoedi-Arabië vormden de directe oorzaak voor de onderzoeksopdracht 
die de commissie voor Buitenlands Beleid richtte aan het Vlaams Vredesinstituut rond 
doorvoer van militaire goederen in Vlaanderen. In zijn rapport schuift het Vredesinstituut 
een aantal punten naar voren die ze voor verbetering vatbaar achten.

In zijn beleids- en begrotingstoelichting (BBT) 2022 gaf de minister-president eveneens 
meer toelichting bij zijn plannen rond een versterkte controle op doorvoer en stelde hij 
dat hij met het oog op een betere controle en toezicht op de doorvoer zonder over- en 
herlading van defensiegerelateerde producten, verder zal inzetten op zowel duidelijke 
richtlijnen voor dienstverleners zoals scheepsagenturen en rederijen als op concrete 
afspraken met de douane.

1. Heeft de minister-president al initiatieven genomen op basis van de conclusies van 
het rapport van het Vredesinstituut? Ziet de minister-president in de toekomst nog 
mogelijkheden om op basis van dit rapport de Vlaamse controle op doorvoer van 
militaire goederen te versterken? Zo ja, welke?

2. Kan de minister-president meer toelichting geven bij de stand van zaken rond de 
plannen om de controle en toezicht op doorvoer van militaire goederen te versterken 
in samenwerking met dienstverleners en de douane?
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Ik verwijs vooreerst naar mijn uitgebreide repliek op het voormelde rapport en de vragen 
daaromtrent tijdens de bespreking van het Jaarverslag Wapenhandel 2020. Mijn 
boodschap was toen dat de effectieve toepassing van de huidige controleregels van het 
Wapenhandeldecreet onze prioriteit is. Die regels focussen immers op de transacties die 
we met onze controles willen vatten. Mijn diensten werken in die zin verder aan de 
initiatieven die ik tijdens de bespreking aanhaalde. 

Het memorandum met de douane, een samenwerkingsprotocol, is door mijn diensten 
recent aan onze contactpunten bij de douane voorgelegd. Het betreft een eerste 
informele gedachtewisseling: de bespreking zit dus in de verkennende fase. Het opleiden 
van douaniers, waarnaar ik tijdens mijn uitgebreide repliek ook verwees, is een 
voortdurende activiteit. 

Om controle en toezicht op doorvoer van militaire goederen te versterken, is ook de 
samenwerking met dienstverleners belangrijk. Er wordt nog bekeken met welke 
belanghebbenden de aangehaalde richtlijnen voor dienstverleners verder afgetoetst 
zullen worden. Nadien kan overgegaan worden tot publicatie en concrete outreach 
richting vervoerders, scheepsagenten en expediteursexporteurs.

Voor wat het Europese niveau betreft, brachten mijn diensten de problematiek van 
divergente doorvoercontroles ondertussen als aandachtspunt naar voor. Dit in het kader 
van de nieuwe evaluatie van de toepassing van het Gemeenschappelijk Standpunt 
2008/944/GBVB van de Raad over wapenuitvoer. Deze evaluatie wordt tegen 2024 
voorbereid.

Op globaal niveau, tot slot, hebben mijn diensten, binnen het kader van het VN-
Wapenhandelverdrag, samen met het Vlaams Vredesinstituut, een side-event rond 
doorvoercontrole en het voormelde rapport gehouden. Daarmee willen we een breder 
bewustzijn creëren, enerzijds rond de vele pijnpunten en anderzijds rond het belang van 
internationale samenwerking. Zodoende zal dit het werk stimuleren van de werkgroep die 
opgericht werd over het Verdrag. Doel van deze werkgroep is namelijk om de toepassing 
van de verdragsregels over doorvoer te bespreken.

https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1788444

